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I-1/5-5/2015. ikt. sz. 
Jegyzőkönyv 

 
 
Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Ügyrendi 
Bizottságának 2015. április 20-án megtartott rendkívüli nyílt ülésén a Városháza 17-es sz. 
helyiségében. 
 
Jelen vannak: 
 Földi Imre bizottság elnöke 
 Nyuzó Marietta bizottság tagja 
 Kissné Varga Teréz bizottság tagja 
  
Távolmaradt: 
 Szilágyi Ferenc bizottság tagja 
 
Tanácskozási joggal részt vesz: 
 Valánszki Róbert polgármester 
 Czene Boglárka jegyző 
 Szarka Andrea aljegyző 
 Mile Lajos alpolgármester 
 Kiss Károly alpolgármester 
  
Meghívottak: 
 Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
 Feke László  műszaki irodavezető 
 Kanó József  képviselő 
 Tomasovszky Sándor képviselő 
  Németi József  képviselő 
 Szabóné Szilágyi Edit  az Oktatási Bizottság tagja 
 
Jegyzőkönyvvezető:    

Tóth Éva  adminisztrátor 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – köszönti a bizottsági 
ülésen megjelenteket.  
Elmondja, hogy az ülésről távolmaradt Szilágyi Ferenc bizottsági tag aki távolmaradásának 
okát nem jelezte.  
 
A bizottság elnöke megállapítja, hogy az ülés határozatképes, a bizottság létszáma: 3 fő. 
 
A bizottság elnöke a napirend ismertetésére tér át. 
 

1. Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 2014. évi zárszámadásának 
véleményezése. 

 Előadó: Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
 

2. Az önkormányzat gazdasági programjának (ciklusprogram) véleményezése a 2014-
2019-es önkormányzati ciklusra.  

 Előadó:  Valánszki Róbert polgármester   



2 
 

3. Bejelentések  
 

A bizottság elnöke kérdésként tette fel a bizottság tagjai felé, hogy indítványozzák-e egyéb 
napirendi pont megtárgyalását? 
Megállapítja, hogy a bizottsági tagok nem indítványoznak egyéb napirendi pontot.  
A bizottság elnöke szavazásra kéri a bizottság tagjait.  
Aki egyetért a napirendi javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 
Határozat: 
102/2015.(IV.20.) Dv. Kt. Gü. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Ügyrendi 
Bizottsága a 2015. április 20-án tartandó rendkívüli ülés napirendjét az alábbiak szerint 
fogadja el:  
 
1. Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 2014. évi zárszámadásának 

véleményezése. 
 Előadó: Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

 
2. Az önkormányzat gazdasági programjának (ciklusprogram) véleményezése a 2014-

2019-es önkormányzati ciklusra.  
 Előadó:  Valánszki Róbert polgármester   

3. Bejelentések  
 
1. Napirendi pont 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Rátér az első napirendi 
pont megtárgyalására, mely a Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 2014. évi 
zárszámadásának véleményezése. 
Az előterjesztés ismertetéséhez megadja a szót Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási 
irodavezető részére. 
 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – köszönti az ülésen megjelenteket.  
Az irodavezető elmondja, hogy jelen előterjesztésben 2014. évre vonatkozóan a Közös 
Önkormányzati Hivatal beszámolójának véleményezésére tesznek javaslatot, külön be lett 
mutatva székhelyönkormányzat, a kirendeltség és a mindösszesen közös hivatal. 
A közös hivatalra vonatkozóan a 2014. költségvetési év az első, amely január 1-től december 
31-ig tartó időszakra szól.  
Az irodavezető elmondja, hogy az írásos anyagban bemutatta, hogyan jutnak a központi 
költségvetésből forráshoz.  
Az irodavezető az előterjesztés 1. számú mellékletében bemutatta két évre vonatkozóan a 
Közös Önkormányzati Hivatal elismert, támogatott létszámát annak bevételét. 2014. évben a 
finanszírozott létszám 25,04 fő 114.683.200,- Ft, ebből Dévaványa 21,53 fő 98.593.147,- Ft 
Ecsegfalva 3.51 fő 16.090.053,- Ft.  
Röviden említést tesz a 2015. évi támogatásról, amely a lakosság számának csökkenése miatt 
kevesebb. Megjegyzi, hogy a munka nem lett kevesebb.  
A közös hivatal létrejöttekor Ecsegfalva Község Önkormányzata vállalta, hogy a központi 
forráson túl jelentkező többlet kiadásokat finanszírozza.  
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Elmondja, hogy a teljesített adatok alapján Ecsegfalva Község Önkormányzatának 
visszafizetési kötelezettsége van. A mellékelt táblázatban bemutatásra került, hogy miből 
adódik a visszafizetési kötelezettség, amiről röviden szól.  
Az irodavezető a közvetlen kiadásokon túl a közvetett kiadásokról is szól néhány mondatban.   
Úgy gondolja, hogy az írásos anyag részletes, amelyre volt elegendő idejük a bizottsági 
tagoknak, hogy átnézzék.  
Röviden ennyit kívánt elmondani a jelenlévők számára. 
A felmerülő kérdésekre szívesen választ ad.  
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel 
kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Aki elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé a Dévaványai Közös Önkormányzati 
Hivatal 2014. évről szóló beszámolóját 26.647.000,- Ft bevétellel, 181.395.000,- Ft 
intézményfinanszírozással, valamint 207.503.000,- Ft teljesített kiadással, 27 fő statisztikai 
létszámmal kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
Határozat: 
103/2015. (IV.20.) Dv. Kt. Gü. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Ügyrendi Bizottsága 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé a Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal 
2014. évről szóló beszámolóját 26.647.000,- Ft bevétellel, 181.395.000,- Ft 
intézményfinanszírozással, valamint 207.503.000,- Ft teljesített kiadással 27 fő statisztikai 
létszámmal az alábbiak szerint: 

adatok: ezer forintban 

S.sz. Bevételi jogcímek 
Teljesülés 

2013.12.31. 

Eredeti 
előirányzat 
6/2014. (II. 

28.) 

Módosított 
előirányzat 
3/2015. (II. 

28.) 

Teljesülés 
2014.12.31 

1. 
Helyi önkormányzatok mük.általános 
támogatása 

0 0 0 0 

2. 
Települési önk.egyes köznev.feladatainak 
támogatása 

0 0 0 0 

3. 
Települési önk.szoc.gyerm.jól.és 
gyermekétk.fel.támog. 

0 0 0 0 

4. 
Települési önk.kulturális feladatinak 
támogatása 

0 0 0 0 

5. Működési célú közponzosított támogatás  0 0 0 0 

6. Helyi önkormányzatok kiegészítő támogatásai 0 0 0 0 

7. 
Önkormányzatok működési támogatásai (1-
6) 

0 0 0 0 

8. Elvonások és befizetések bevételei 0 0 0 0 

9. 
Mük.célú visszatér.tám.kölcs.visszatérülése 
ÁHT-on belülről 

0 0 337 366 
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10. Egyéb működési célú tám.bev.ÁHT-on belülről 14 094 2 022 12 517 12 517 

B1 
Működési célú támogatások ÁHT-on 
belülről (7-10) 

14 094 2 022 12 854 12 883 

11. Vagyoni tipusu adók 0 0 0 0 

12. Értékesítési és forgalmi adók 0 0 0 0 

13. Gépjárműadók 0 0 0 0 

14. Egyéb áruhasználati és szolgáltatási adók  0 0 0 0 

15. Egyéb közhatalmi bevételek 0 0 0 0 

B3 Közhatalmi bevételek (11-15) 0 0 0 0 

16. Készletértékesítés ellenértéke 0 0 0 0 

17. Szolgáltatások ellenértéke 1 936 1 785 1 838 1 839 

18. Tulajdonosi bevételek 10 428 0 0 0 

19. Ellátási díjak 0 0 0 0 

20. Kiszámlázott általános forgalmi adó 3 005 482 468 468 

21. Általános forgalmi adó visszatérítése  603 0 878 994 

22. Kamatbevétel 1 530 0 18 18 

23. Egyéb működési bevételek 0 0 26 26 

B4 Működési bevételek (16-23) 17 502 2 267 3 228 3 345 

      

      

B6 
Működési célú átvett pénzeszköz ÁHT-on 
kívülről 

2 990 0 0 0 

  MŰKÖDÉSI BEVÉTELEK ÖSSZESEN 
(B1+B3+B4+B6) 

34 586 4 289 16 082 16 228 

24. Ingatlanok értékesítése 0 0 0 0 

25. Részesedések értékesítése 0 0 0 0 

26. Egyéb tárgyi eszközök értékesítése 0 0 0 0 

B5 Felhalmozási bevételek (24-26) 0 0 0 0 

27. Felhalmozási célú önkormányzati tám. 0 0 0 0 

28. Egyéb felhalmozási célú tám. ÁHT-on belülről 0 0 0 0 

B2 
Felhalmozási célú támogatások  ÁHT-on 
belülről (27-28) 

0 0 0 0 

29. 
Felhalm.célú 
visszatér.tám.kölcs.visszatér.ÁHT-on kiv. 

24 0 25 25 

30. Egyéb felhalmozási célú átvett pénzeszköz 0 0 0 0 

B7 
Felhalmozási célú átvett pénzeszközök (29-
30) 

24 0 25 25 

  
FELHALMOZÁSI BEVÉTELEK 
ÖSSZESEN (B2+B5) 

24 0 25 25 
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Költségvetési bevételek 
(B1+B2+B3+B4+B5+B6+B7) 

34 610 4 289 16 107 16 253 

31. Belföldi értékpapírok bevétele 0 0 0 0 

32. Maradvány igénybevétele 0 0 10 394 10 394 

33. ÁHT-n belüli megelőlegezések 0 0 0 0 

B8 Finanszírozási bevételek (31-32) 0 0 10 394 10 394 

34. Intézményfinanszírozás (tájékoztató adat) 145 863 201 958 181 395 181 395 

  
BEVÉTELEK MINDÖSSZESEN 
(B1+B2+B3+B4+B5+B6+B7+B8) 

34 610 4 289 26 501 26 647 

 

adatok: ezer forintban 

S.sz. Kiadási jogcímek 
Teljesülés 

2013.12.31. 

Eredeti 
előirányzat 
6/2014. (II. 

28.) 

Módosított 
előirányzat 
3/2015. (II. 

28.) 

Teljesülés 
2014.12.31 

1 Foglalkoztatottak személyi juttatásai  63 210 68 460 70 806 70 806 

  
ebből törvény szerinti illetmények, 

munkabérek 
49 517 54 873 57 525 57 525 

  ebbő béren kívüli juttatások 3 611 4 233 4 068 4 068 
  ebből közlekedési költségtérítés 1 455 1 056 715 715 
2 Külső személyi juttatások 7 601 16 014 20 148 20 148 
  ebből választott tisztségviselők juttatásai 7 601 14 887 14 723 14 723 
  ebből nem saját foglalkoztatotnak fizetett díj 0 0 1 991 1 991 
  ebből egyéb külső személyi juttatások (repi) 0 1 127 3 434 3 434 

K1 Személyi juttatások összesen (1-2) 70 811 84 474 90 954 90 954 
3 Szociális hozzájárulási adó 16 852 21 092 22 815 22 815 
4 Egészségügyi hozzájárulás 932 0 1 127 1 127 

      
      

5 
Munkaadókat terhelő egyéb járulékok (SZJA, 
Táppénz hozzájárulás) 

0 2 692 2 163 2 163 

K2 Munkaadókat terhelő járulékok (3-5) 17 784 23 784 26 105 26 105 
6 Készletbeszerzések 5 449 5 967 5 071 5 069 
7 Kommunikációs szolgáltatás 2 278 8 244 3 545 3 545 
8 Szolgáltatási kiadások 10 586 9 130 10 590 10 579 
  ebből közüzemi díjak 1 944 2 702 1 938 1 938 
  ebből vásárolt élelmezés 44 0 0 0 
  ebből bérleti és lízingdíjak 2 382 50 981 981 
9 Kiküldetés, reklám és propagandakiadások 8 50 15 15 

10 
Különféle befizetések és egyéb dologi 
kiadások 

7 252 5 934 4 776 4 776 

  
ebből működési célú előzetesen felszámított 

ÁFA 
4 744 5 934 4 179 4 179 
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  ebből fizetendő ÁFA 0 0 465 465 
  ebből egyéb pü-i műveletek kiadásai  108 0 0 0 
  ebből egyéb dologi kiadások 0 0 132 132 

K3 Dologi kiadások összesen (6-10)  25 573 29 325 23 997 23 984 
11 Családi támogatások 6 527 6 570 5 155 5 155 

12 
Foglalkoztatással, munkanélküliséggel 
kapcsolatos ellátások 

24 204 27 690 21 841 21 841 

13 Lakhatással kapcsolatos ellátások (LFT) 23 658 28 200 24 298 24 298 

14 
Egyéb nem int.-i ellátások (önkormányzati 
segélyek) 

291 3 210 3 708 3 708 

K4 Ellátottak pénzbeli juttatásai (11-14)  54 680 65 670 55 002 55 002 

15 
Egyéb működési célú támogatások ÁHT-n 
kívülre 

0 0 0 0 

16 
Egyéb működési célú támogatások ÁHT-n 
belülre 

0 1 724 0 0 

17 Működési tartalék 0 0 0 0 
18 Elvonások és befizetések 0 0 9 444 9 444 
K5 Egyéb működési célú kiadások (15-17) 0 1 724 9 444 9 444 

  Működési kiadások összesen (K1-K5) 168 848 204 977 205 502 205 489 
19 Beruházási kiadások 969 1 000 1 926 1 586 
20 Beruházási célú előzetesen felszámított ÁFA 261 270 468 428 
K6 Beruházások (18-19)  1 230 1 270 2 394 2 014 
21 Felújítási kiadások 0 0 0 0 
22 Felújítási célú előzetesen felszámított ÁFA 0 0 0 0 
K7 Felújítások (20-21) 0 0 0 0 

23 
Felhalm-i c. visszatérítendő támogatások 
ÁHT-n belülre 

0 0 0 0 

24 
Egyéb felhalmozási célú támogatások ÁHT-n 
belülre 

0 0 0 0 

25 
Felhalm-i c. visszatérítendő támogatások 
ÁHT-n kívülre 

0 0 0 0 

26 
Lakástámogatások (otthonteremési helyi 
támogatás) 

0 0 0 0 

27 Felhalmozási tartalék 0 0 0 0 
K8 Egyéb felhalmozási kiadások (22-26) 0 0 0 0 

  Felhalmozási kiadások összesen (K6-K8)) 1 230 1 270 2 394 2 014 

  KÖLTSÉGVETÉSI KIADÁS ÖSSZESEN 
(K1-K8) 

170 078 206 247 207 896 207 503 

28 Értékpapírok vásárlása 0 0 0 0 

      
      

29 Hitelek törlesztése 0 0 0 0 
K9 Finanszírozási kiadás (27-28) 0 0 0 0 

  Intézményfinanszírozás (tájékoztató adat) 0 0 0 0 
KÖ KIADÁSOK MINDÖSSZESEN (K1-K9) 170 078 206 247 207 896 207 503 
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30 Létszámadatok (fő) 22 27 27 27 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Dévaványai Közös Önkormányzati 
Hivatal költségvetésére vonatkozó beszámolót az önkormányzat 2014. évi önkormányzati 
rendeletébe építse be. 
 
Felelősök:  Valánszki Róbert polgármester 

Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
Határidő:  azonnal 
 
2. Napirendi pont 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Rátér a második napirendi 
pontra, amely az önkormányzat gazdasági programjának (ciklusprogram) véleményezése a 
2014-2019-es önkormányzati ciklusra.  
Megkérdezi a jelenlévőket van-e valakinek észrevétele, hozzászólása a témával kapcsolatban? 
Megadja a szót Kiss Károly alpolgármester részére. 
 
Kiss Károly alpolgármester – annyival egészítené ki a gazdasági programot, hogy a szociális 
lakások állományát növelni kellene, mivel nagy igény mutatkozik ezekre.  
 
Valánszki Róbert polgármester – A témával kapcsolatban megemlíti a Kisfaludy utcán lévő 
ingatlant azért vásárolták meg, hogy a későbbiekben a művelődési házzal összekössék. Az 
ingatlan jó állapotban van, ezért az igénylők részére azt is ki lehetne utalni. 
Lakásvásárlásra a gazdasági programban leírtak szerint van lehetőség.  
A Képviselő-testülettől felhatalmazást kapott orvosoknak történő lakásvásárlásra, illetve 
olyan hivatali dolgozónak történő lakásvásárláshoz akinek a munkája elengedhetetlen a 
mindennapi működéshez és másképp nem tudják megoldani a lakhatását.  
A szálláshelyekkel kapcsolatban elmondja, hogy a Havancsák féle vendégházra egyáltalán 
nincs igény, ezt a Strandfürdő szakmai koordinátora is jelezte ezért javasolta kivételét a 
szálláshelyek közül. Kérdésként az merül fel, hogy az oda vásárolt berendezési tárgyakkal mi 
legyen. A forgószékek nagyrészét már elvitték más intézményekbe, kettő darab az 
önkormányzathoz is átkerült. Az ágyneműkből, törölközőkből lehet pótolni a faházak 
készletét.  
Abban kell gondolkozniuk, ha a központi orvosi rendelőt feltudják újítani akkor átmenetileg a 
Havancsák féle ház funkcionálhatna orvosi rendelőként. Szálláshelyként egyáltalán nem 
funkcionál, akit lehet a faházakban helyeznek el. A faházak felében hűtő és légkondicionáló 
berendezés van, véleménye szerint minden igényszintet ki tud elégíteni.  
A szociális bérlakások kapcsán elmondja, hogy arra kellene inkább megoldást találni, hogy a 
több mint 60 darab önkormányzati tulajdonban lévő szociális bérlakásban több olyan személy 
lakik akik már nincsenek szolgálati jogviszonyban az önkormányzatnál és gyakorlatilag 
szívességi lakáshasználatként laknak ott és nem tudják ezeket a lakásokat a szolgálati 
jogviszonyban lévő dolgozóknak kiadni. Megoldást kellene találni arra, hogy ezen lakók 
szerződését hogyan lehetne megszüntetni úgy, hogy támogatással egy másik ingatlant 
tudjanak szerezni Dévaványán. 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – azokat az ingatlanokat 
melyekre nincs szüksége az önkormányzatnak megvételre felajánlhatnák az ott lakóknak.  
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Valánszki Róbert polgármester – ez is megoldást jelenthet. Valaki már évtizedek óta lakik 
egy ingatlanban, igaz ez bevételt jelent az önkormányzatnak. Az ebből befolyó összeget csak 
ilyen célra forgatná vissza. 
 
Szűcsná Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – az a probléma, hogy vannak olyan 
szerződések, melyek határozatlan időre szólnak.  
 
Valánszki Róbert polgármester – ettől függetlenül úgy gondolja azokat is fel lehet mondani. 
 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – igen azokat is fel lehet mondani, csak 
problémásabbak, mint a határozott idejűek.  
 
Kanó József képviselő – a szociális bérlakásokkal kapcsolatban szeretne szólni. Igen furcsa 
dolgot tapasztal, aki szociális bérlakásban lakik, azt az önkormányzat a lehetőségeihez mérten 
szociálisan segíti. Ezeknek a lakosoknak van a legtöbb problémájuk. Lassan teljes ellátást 
kapnak azok a személyek akik egyszer beköltöztek egy szociális bérlakásba. Ez nem a 
mobilitást, vagy az esetleges előrelépést segíti hanem szinte örökérvényűnek tekinthető. 
Akiknek lejár a szerződésük azoknak van egy hosszabbítási lehetőségük hat hónapra, melyet 
nyilvánvalóan ki fognak használni. Ez azt jelenti, hogy ezek a lakosok a több, mint 5 év alatt 
nem tettek semmit magukért, mert ugyanabba a helyzetbe vannak, mint mikor beköltöztek a 
szociális bérlakásokba. Véleménye szerint a szociális bérlakásból az igénylő nem lép előre és 
az is lehet, hogy nem akar, segélyezettként folyamatosan jelen vannak.  
A szociális bérlakásokból az embereket próbálni kellene mobillá tenni. Ugyanaz a feltétel 
legyen, mint a költségalapú bérlakások esetében, hogy a szerződés lejárta után kötelező 
legyen a kiköltözés és ne legyen arra lehetőség, hogy visszakerüljenek. Lehet nem 
szimpatikus dolog, de jónak tartja ezt a megoldást.  
 
Szarka Andrea aljegyző – a Ladányi Mihály utcai lakosok esetében a befizetett lakbér 50 %-
át visszakapják 5 év múlva, míg a régi építésű szociális bérlakások esetében más a lakbér 
összeg és nem kapnak vissza semmilyen megtakarítást. A régi építésű szociális bérlakások 
esetében is vannak határozatlan idejű szerződések. Az ott lakók jogot formálnak arra, hogy 
ezek a lakások örökösen az övéké, ezért most próbálják őket tájékoztatni, hogy 5 évről volt 
szó. A helyi rendelet az 5 év lejárta után maximum 6 hónapos hosszabbítást tesz lehetővé. 
Újabb igényt ezek a lakosok is beadhatnak, mivel jelenleg nincs leszabályozva, hogy akik már 
egyszer bekerültek azok nem adhatnak be újabb igényt szociális bérlakásra. A pontozás során 
fog kevesebb pontot elérni.  
 
Valánszki Róbert polgármester – a helyi rendelet átdolgozásával ezt a problémát 
megoldhatják, hogy aki már bérlője volt szociális bérlakásnak az például 5 éven belül nem 
pályázhat újból.  
 
Szarka Andrea aljegyző – jelen pillanatban ilyet nem tartalmaz a helyi rendelet. A szociális 
bérlakások igénylésekor egy kérelemnyomtatvány kitöltésével indul az eljárás, a polgármester 
nyilvántartásba veszi az igénylőket. Szeretné ha ez 1 éves időtartamra korlátozódna, ugyanis 
jelenleg nincs vége. Lehet valaki már három évvel ezelőtt beadta a kérelmét és megüresedett 
szociális bérlakás esetén már nem tudják ezeket a lakosokat elérni, mivel megváltozott az 
elérhetőségük. Nem jelzik az önkormányzat felé, ha már nem tartanak igényt szociális 
bérlakásra. Rendeletmódosítás esetén javasolja ennek a felülvizsgálatát is.  
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Mile Lajos alpolgármester – érdeklődik, hogy jelenleg hányan várakoznak szociális 
bérlakásra? 
 
Szarka Andrea aljegyző – jelenleg 6 személy várakozik szociális bérlakásra és 3 olyan 
személy van akiknek meg lett hosszabbítva a szerződésük, de várhatóan vissza fognak jönni a 
meghosszabbítás lejárta után.  
 
Valánszki Róbert polgármester – megkérdezi van-e még valakinek észrevétele, javaslata a 
gazdaság programmal kapcsolatban? 
 
Mile Lajos alpolgármester – módosítási indítványa lenne a gazdasági programmal 
kapcsolatban. Szépséghibája a gazdasági programnak az utazással kapcsolatban, hogy a 
vasútvonalon meg autóbusz közlekedéssel történő rész már nem helytálló. Körösnagyharsány 
vonalon már nem jár vonat, továbbá Budapestre nincs közvetlen autóbuszjárat.  
 
Valánszki Róbert polgármester – utána jár ezeknek és javítani fogja ezen részeket a 
gazdasági programban. A gazdasági program gyakorlatilag irányvonalakat tartalmaz. A TOP-
os programok is le vannak írva benne, az elképzelések melyeket pályázatra adtak be. Két 
kolléganő volt a múlthéten Békés megye önkormányzatánál egyeztetni ezek kapcsán, ahol 
nem túl jó híreket kaptak. Jelen helyzet szerint és a Békés megyei önkormányzat illetékesének 
elmondása szerint a több tucat program közül jelen helyzetbe kettőt lehet kivitelezni. Azt a 
tájékoztatást adták, hogy a járások fognak túlnyomórészt pénzt kapni. Véleménye, hogy nem 
csak a járási székhelyeket fogják fejleszteni 3200 településből 176-ot az országban. Ettől 
függetlenül a programokat benne hagyná a gazdasági programban.  
Ezek vannak konkrét fejlesztési elképzelésként benne, a gazdasági program általános célokat 
is tartalmaz és kell is, hogy tartalmazzon, hiszen előre négy évre nem lehet pontosan 
meghatározni. 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel 
kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Aki elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé az önkormányzat gazdasági programját 
(ciklusprogram) a 2014-2019-es önkormányzati ciklusra kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
Határozat: 
104/2015. (IV.20.) Dv. Kt. Gü. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Ügyrendi Bizottsága 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé Dévaványa Város Önkormányzat gazdasági 
programját – ciklusprogramját – a 2014-2019-es önkormányzati ciklusra vonatkozóan.  
 
Felelős:  Valánszki Róbert polgármester 
Határidő:  folyamatos  
 
(Az elfogadott gazdasági program a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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3. Napirendi pont 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Rátér a harmadik 
napirendi pontra, mely a bejelentéseket tartalmazza. 
Első bejelentés az önkormányzat saját gazdálkodásában lévő földterületein nevelt 
növényfajták növényvédő permetezésére szolgáltató kiválasztására javaslattétel. 
Az előterjesztés ismertetéséhez megadja a szót Feke László műszaki irodavezető részére. 
 
Feke László műszaki irodavezető - A Dévaványa Város Önkormányzat tulajdonában lévő és az 
önkormányzat által végzett szántóföldi növénytermesztés 2015. évi munkálataihoz 
elengedhetetlen a már elvetett őszi búza, napraforgó, kukorica gyomírtó- és gombaölő szerrel 
történő kezelése.  
A közbeszerzési szabályzat értelmében legalább három ajánlat bekérésével végeztünk 
árajánlatkérést. A helyi beszerzési eljárásra 2015. április 7. 10 óráig egyetlen ajánlatot nyújtottak 
be, mely a következő: 

1. Szűcs Tibor Imre – 5510 Dévaványa, Mikszáth u. 48/1. 
 Ajánlati ár:   
 160 ha őszi búza  13. 266,- Ft+Áfa/ha  összesen: 2. 122. 560,- Ft+Áfa 
 140 ha napraforgó 11. 275,- Ft+Áfa/ha összesen: 1. 578. 500,- Ft+Áfa 
 35 ha kukorica 20. 823,- Ft+Áfa/ha összesen: 728. 805,- Ft+Áfa 
   Mindösszesen: 4. 429. 865,- Ft + Áfa  
Az ajánlatkérés során kérték az ajánlattevőket, hogy az ajánlati ár meghatározásánál a permetezés 
során felhasznált növényvédő szerek mennyiségét és annak költségét is figyelembe venni 
szíveskedjenek, mivel az önkormányzat nem rendelkezik a növényvédő szerek vásárlási és 
felhasználási engedélyével, ezért a szolgáltatás megrendelésével kívánják a szükséges 
mennyiségű növényvédő szereket beszerezni. 
Fenti árat figyelembe véve a permetezés gyomírtó szerrel történő permetezés a 160 ha őszi 
búzára, a 140 ha napraforgóra és a 35 ha kukoricára összesen bruttó 5. 625. 928,- Ft.  
Amennyiben az időjárási viszonyok szükségessé teszik a gombaölő szerrel történő permetezést a 
140 ha napraforgóra 12. 835,- Ft+Áfa/ha összeggel számolva 1. 796. 900,- Ft+Áfa, valamint a 
160 ha őszi búzára 8. 550,- Ft+Áfa/ha összeggel számolva 1. 368. 000,- Ft+Áfa, azaz további 
összesen bruttó 4. 019. 423,- Ft-ot jelent majd. 
Ez ami biztosan kell és van egy része ami feltételes. Előre nem tudják, hogy lesz-e eső, gomba 
vagy egyéb kártevők, ezért most csak arra lett meghirdetve amit már tudnak, hogy igénybe 
kell venni, a maradék összeget pedig akkor ha a probléma felmerül. Dékány László 
mezőgazdász dönti el, hogy szükséges vagy sem.  
 
Valánszki Róbert polgármester – az egybeszámítás miatt a közbeszerzést egyszerre lehetett 
kiírni. Most dönteniük kell 5.625.928,-Ft.–ról és amennyiben az időjárási viszonyok szükségessé 
teszik a gombaölő szerrel történő permetezést akkor döntenek majd bruttó  
4. 019. 423,- Ft további összegről. Az egybeszámítás miatt nem tudják mindig előhozni ezt, ezért 
egybe kellett kiírni a közbeszerzést. Azért feltételes ez, mert előre nem tudják, hogy lesz-e eső, 
vagy gomba. A közigazgatás és a mezőgazdaság itt nem nagyon találkozik. 
 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – Amikor az előterjesztés készült akkor Feke 
László műszaki irodavezetővel és Czene Boglárka jegyzővel leültek és megbeszélték, hogy a 
határozati javaslatba bele kellene írni, hogy van-e rá fedezet és ha van akkor hol.  Annyira év 
elején járnak még, hogy biztosan van rá fedezet. Azzal van gondja, hogy márciusban amikor a 
képviselő-testület tárgyalta a közbeszerzési tervet akkor a közbeszerzési terv és ez a döntés nincs 
összhangba, nem mindegy, hogy készletbeszerzés vagy szolgáltatás soron jelenik meg ez a 
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pénzmennyiség. Valahogy ezt rendezni kell, hiszen a számvitelbe nem mindegy, hogy 
készletbeszerzésre vagy szolgáltatásra írják be. Esetlegesen a közbeszerzési tervet kell módosítani 
ennek megfelelően, hiszen a számviteli nyilvántartás a gazdasági szereplőknek fontos információt 
nyújt. Kérdése, hogy a közbeszerzési tervet módosítsák szolgáltatás sorra vagy árubeszerzés 
legyen és szolgáltatás.  
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – célszerű lenne 
szolgáltatásra.  
 
Feke László műszaki irodavezető – beszerzésnél az dönti el, amelyik rész nagyobb súllyal 
vesz benne részt. Ha a kiszórás munkadíja több, mint a permetszernek az ára akkor ez 
szolgáltatás. Ha a vegyszer ára több a kiszórás áránál akkor ez pedig árubeszerzés hiába 
permetezés.  
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – akkor ezt így kell, hiszen a 
permetezésnek vannak követelményei, melyet a szolgáltató vállaljon fel. Összességében 
szolgáltatásnak kellene tekinteni.  
 
Feke László műszaki irodavezető – megnézik, hogy melyik a több, a munkadíj vagy az 
árubeszerzés. 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – egyértelmű, hogy az 
anyag a több.  
 
Feke László műszaki irodavezető – akkor árubeszerzésnek minősül. 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – ha az önkormányzat veszi 
meg az árut, akkor úgy kell megkötni a szerződést, hogy mindennemű dolog, megsemmisítés, 
stb. a szolgáltatást végző feladata.  
 
Feke László műszaki irodavezető – a szolgáltatást végző veszi meg a vegyszert, csak a 
szolgáltatás fajtája árubeszerzés.  
 
Valánszki Róbert polgármester – az önkormányzat szolgáltatást kér.  
 
Feke László műszaki irodavezető – a beszerzési eljárás típusát az dönti el, hogy a 
beszerzésben melyik rész szerepel nagyobb súllyal. Attól függetlenül, hogy ezt 
árubeszerzésnek minősítik, nem azt jelenti, hogy az önkormányzat vásárolja meg a vegyszert.  
 
Kiss Károly alpolgármester – javasolja, hogy legközelebb a mezőgazdasági témákat érintő 
üléseken legyen jelen a mezőgazdász. 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – javasolja, hogy a 
közbeszerzési tervet módosítsák. Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki 
hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Aki elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé a határozati javaslatban foglaltakat kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
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Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
Határozat: 
105/2015. (IV.20.) Dv. Kt. Gü. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Ügyrendi Bizottsága 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé, hogy Dévaványa Város Önkormányzat 
tulajdonában lévő szántóföldi növénytermesztés 2015. évi munkálataihoz elengedhetetlen 
növényvédő permetezés tárgyában indított beszerzési eljárás során beérkezett ajánlatok elbírálása 
kapcsán az alábbi döntéseket hozza: 
1. Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a növényvédő permetezés tárgyában 

indított beszerzési eljárásra érkezett Szűcs Tibor Imre (5510 Dévaványa, Mikszáth u. 48/1.) 
ajánlattevőnek az ajánlattételi határidő lejártáig benyújtott ajánlatát érvényesnek és 
alkalmasnak nyilvánítja.  

2. Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a növényvédő 
permetezés tárgyában indított beszerzési eljárás eredményeként a Szűcs Tibor Imre (5510 
Dévaványa, Mikszáth u. 48/1.) 160 hektár őszi búzára adott bruttó 2. 695. 651,- Ft összegű, 
140 hektár napraforgóra adott bruttó 2. 004. 695,- Ft összegű, valamint 35 hektár kukoricára 
adott bruttó 925. 582,- Ft összegű ajánlatát, mint a legalacsonyabb összegű ajánlatot hirdeti ki 
nyertesnek, továbbá úgy dönt, hogy elfogadja Szűcs Tibor Imrének a 140 ha napraforgóra 
adott bruttó 2. 282. 063,- Ft összegű, valamint a 160 ha őszi búzára adott bruttó 1. 737. 360,- Ft 
összegű gombaölő szerrel történő permetezési ajánlatát, mint a legalacsonyabb összegű 
ajánlatot. 

3. Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a növényvédő 
permetezés tárgyában indított beszerzési eljárást eredményesnek nyilvánítja.  
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a növényvédő permetezés ellenértékét 2015. 
évi költségvetésében különítse el, az a kívánt összegben rendelkezésre álljon. 
 
A Képviselő-testület bízza meg a polgármestert a szolgáltatási szerződés aláírásával. 
 
Felelős:  Valánszki Róbert polgármester 
Határidő:  2015. április 22. 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Második bejelentésre tér 
rá, mely a ravatalozó épületének felújítása, átalakítása, új irodahelyiség kialakítására 
ajánlattevők véleményezése. 
Az előterjesztés ismertetéséhez megadja a szót Feke László műszaki irodavezető részére. 
 
Feke László műszaki irodavezető - A Képviselő-testület 2015. március 26-án tartott ülésén 
tárgyalta a ravatalozó épület felújításával, átalakításával kapcsolatos előterjesztést, mellyel 
kapcsolatban úgy döntött, hogy a műszaki iroda állítsa össze a ravatalozó épületének felújítási 
munkálataira felkérendő vállalkozások névsorát jóváhagyás céljából. 
A testületi döntés alapján a felújítási munkálatokra az alábbi cégeket ajánlják felkérni 
ajánlattételre:  

- FUTIZO Kft. 5700 Gyula, Siórét tanya 40/C. 
- BONAG Kft. 5600 Békéscsaba, Tompa u. 2/1. 
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- Borgula-Ép Kft. 5650 Mezőberény, Jeszenszky u. 20. 
- Vektor Kft.  5630 Békés, Hunyadi u. 11. 

 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel 
kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Aki elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé a határozati javaslatban foglaltakat kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
Határozat: 
106/2015. (IV.20.) Dv. Kt. Gü. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Ügyrendi Bizottsága 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a ravatalozó épület felújítási 
munkálataira az alábbi vállalkozásokat kérje fel ajánlattételre: 

- FUTIZO Kft. 5700 Gyula, Siórét tanya 40/C. 
- BONAG Kft. 5600 Békéscsaba, Tompa u. 2/1. 
- Borgula-Ép Kft. 5650 Mezőberény, Jeszenszky u. 20. 
- Vektor Kft.  5630 Békés, Hunyadi u. 11. 

 
A Képviselő-testület bízza meg a műszaki irodát az ajánlatkérési felhívás összeállításával és 
helyi beszerzési eljárás lebonyolításával. 
 
Felelős:  Valánszki Róbert polgármester 
 Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  ---- 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Soron következő 
bejelentésre tér rá, mely a temetőben lévő úthálózat fejlesztése kapcsán új út, valamint 
parkolók kivitelezésére ajánlattevők véleményezése. 
Az előterjesztés ismertetéséhez megadja a szót Feke László műszaki irodavezető részére. 
 
Feke László műszaki irodavezető - Dévaványa Város Önkormányzat a 2015-ös évben 
szándékozik a temetői úthálózatot szükség szerint tovább bővíteni (1500-2000 m2), valamint 
tervezi kitérő parkoló (3 db 1,6 m x 18 m) és belső parkoló (25 m x 6 m) kiépítését. 
A tárgyi munkálatok kivitelezési munkáira az alábbi cégeket ajánlják felkérni ajánlattételre:  

- Duna Aszfalt Kft.  6060 Tiszakécske, Béke u. 150. sz. 
- HÓDÚT Útépítő Kft.  5600 Békéscsaba, Berényi u. 142. sz. 
- D-Profil Kft.  4030 Debrecen, Ozmán u. 9. sz. 
- FUTIZO Kft.  5700 Gyula, Mátyás király u. 31/3. sz. 
- Bonag Kft-től  5600 Békéscsaba, Tompa u. 2/1. sz. 

 
Mile Lajos alpolgármester – ez már a szociális temetéshez kapcsolódó úthálózat? 
 
Valánszki Róbert polgármester – részben kapcsolódik a szociális temetéshez a megépítendő 
úthálózat. 
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Feke László műszaki irodavezető – ebben szerepel három kitérő. A bevezető egyenes 
útszakasz jobb oldalán kettő, baloldalán a kripta előtt egy kitérő.  
 
Valánszki Róbert polgármester – tehát ahol az út engedi a kriptáig az egyenes útnál 
csinálnak összesen három kitérőt.  
 
Feke László műszaki irodavezető – ennek az útnak a vége lenne jobbra bekötve az 
aszfaltútba. Ezen az egyenes bevezető útnak elmennének a legvégéig, a kriptán túl is van egy 
szakasza, ott jobbra bekötnék az EJT Kft. felé vezető aszfalt útba. Továbbá visszább egy 
sarokra egyenesen mennének szintén az EJT Kft. felé, észak irányból balra kötnék be a 
meglévő út végébe. A szociális temetkezések végébe menne be keresztbe az út.  
 
Nyuzó Marietta a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – műszaki 
irodavezetőtől kérdezi, hogy a kriptánál nem túl szűk a hely? 
 
Feke László műszaki irodavezető – a szeméttárolók helyén, vagy annak környékén azért 
szeretnék kiszélesíteni az utat balra, hogy kocsival jobban be tudjanak fordulni jobbra.  
 
Mile Lajos alpolgármester – meglátása szerint ahol az utak találkoznak a síroknál, ott egy 
nagyobb autó nem fog elférni. 
 
Valánszki Róbert polgármester – nem a sírok között épülne az út. A polgármester részletesen 
ismerteti a megépítendő úthálózat vonalát. 
 
Mile Lajos alpolgármester – tehát nem a sírok között akarják az utat? 
 
Valánszki Róbert polgármester – nem. A sírokon túl szeretnék, úgy, hogy az ápolt és 
gondozott sírokon túl, mert van egy olyan része annak a parcellának, ami már felszámolás 
alatt állónak tekintendő, azokat a sírköveket szeretnék elhozni és abból akarják a kegyeleti 
parkot részben kialakítani a ravatalozó mögött amiket ott találtak és még olvasható rajtuk a 
felirat, az összes többi megszüntetésre fog kerülni. A kútnál ami még elfordul jobbra azt az 
utat kivinnék a kerítésig és azt visszahozni a Szederkert utca fele. Gyakorlatilag ott egy nagy 
körforgalom lenne ahol csinálnának egy parkolót is.  
 
Nyuzó Marietta a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – egyirányúsítanák az 
utat vagy sem. 
 
Feke László műszaki irodavezető – nem tartja szükségesnek. 
 
Valánszki Róbert polgármester – a Homokbánya út felőli temetőbejárót lesorompózták, 
elvileg ott már nincs átjárás, mert előfordult, hogy a mezőgazdasági gépekkel ott mentek 
keresztül.  
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel 
kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Aki elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé a határozati javaslatban foglaltakat kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
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Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
Határozat: 
107/2015. (IV.20.) Dv. Kt. Gü. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Ügyrendi Bizottsága 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a temetőben lévő úthálózat fejlesztése 
kapcsán az új út, valamint a parkolók kivitelezési munkálataira az alábbi vállalkozásokat kérje 
fel ajánlattételre: 

- Duna Aszfalt Kft.  6060 Tiszakécske, Béke u. 150. sz. 
- HÓDÚT Útépítő Kft.  5600 Békéscsaba, Berényi u. 142. sz. 
- D-Profil Kft.  4030 Debrecen, Ozmán u. 9. sz. 
- FUTIZO Kft.  5700 Gyula, Mátyás király u. 31/3. sz. 
- Bonag Kft-től  5600 Békéscsaba, Tompa u. 2/1. sz. 

 
A Képviselő-testület bízza meg a polgármestert az ajánlatkérési felhívás összeállításával és a 
beszerzési eljárás lebonyolításával. 
 
Felelős:  Valánszki Róbert polgármester 
 Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  folyamatos 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Következő bejelentés a 
Dévaványa, Árpád utca és Kossuth utca kereszteződésétől a Sport utca kereszteződéséig 
terjedő szakaszán a meglévő járdafelújítás kivitelezésére ajánlattevők véleményezésével 
kapcsolatos. 
Az előterjesztés ismertetéséhez megadja a szót Feke László műszaki irodavezető részére. 
 
Feke László műszaki irodavezető - Régóta megoldatlan probléma a településen az Árpád utca 
Kossuth utca kereszteződésétől a Sport utca kereszteződéséig terjedő szakaszán lévő járda 
állapota. Több helyen összetört, felfagyott, szintkülönbségek találhatóak a szakasz teljes 
hosszában, nem megoldott a kerékpárút és járda közötti vízelvezetés sem. 
Az idei évi költségvetésben betervezésre került ezen járdaszakaszon a járda teljes felújítása. A 
kivitelezési munkák elvégzésére az alábbi cégeket ajánlják felkérni ajánlattételre:  

- FUTIZO Kft. 5700 Gyula, Siórét tanya 40/C. 
- BONAG Kft. 5600 Békéscsaba, Tompa u. 2/1. 
- Borgula-Ép Kft. 5650 Mezőberény, Jeszenszky u. 20. 
- Vektor Kft.  5630 Békés, Hunyadi u. 11. 

 
Kiss Károly alpolgármester – teljes szakaszon szükséges a felújítás? Végigment az említett 
szakaszon és meglátása szerint ennél sokkal rosszabb szakaszok is vannak a településen. 
Vannak részek ahol ki kell javítani a járdát, de nem hinné, hogy a teljes járdaszakaszt újjá 
kellene építeni. 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – az egyik legforgalmasabb 
szakaszról van szó és úgy egységes ha az egészet megcsinálják. Feke László műszaki 
irodavezető említette, hogy a lefolyónak a szintre emelését is meg lehetne igazítani a 
járdaépítés során.  
Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 
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Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Aki elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé a határozati javaslatban foglaltakat kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
Határozat: 
108/2015. (IV.20.) Dv. Kt. Gü. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Ügyrendi Bizottsága 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a Dévaványa, Árpád utca Kossuth utca 
kereszteződésétől a Sport utca kereszteződéséig terjedő szakaszán a meglévő járdafelújítás 
kivitelezési munkálataira az alábbi vállalkozásokat kérje fel ajánlattételre: 

- FUTIZO Kft. 5700 Gyula, Siórét tanya 40/C. 
- BONAG Kft. 5600 Békéscsaba, Tompa u. 2/1. 
- Borgula-Ép Kft. 5650 Mezőberény, Jeszenszky u. 20. 
- Vektor Kft.  5630 Békés, Hunyadi u. 11. 

 
A Képviselő-testület bízza meg a polgármestert az ajánlatkérési felhívás összeállításával és a 
beszerzési eljárás lebonyolításával. 
 
Felelős:  Valánszki Róbert polgármester 
 Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  folyamatos 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Következő bejelentés a 
Dévaványa, Kossuth u. 5. szám alatti óvoda és bölcsőde ivóvíz vezeték rendszerének 
felújításával kapcsolatos. 
Az előterjesztés ismertetéséhez megadja a szót Feke László műszaki irodavezető részére. 
 
Feke László műszaki irodavezető - A Békés Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi 
Szakigazgatási Szerve Közegészségügyi Osztálya 2014. november 20-án értesítette a Békés 
Megyei Kormányhivatal Szarvasi Népegészségügyi Intézetét (továbbiakban: Intézet), hogy a 
Dévaványa, Kossuth u. 5. szám alatti telephelyen lévő Dévaványai Általános Művelődési 
Központ Óvodai Intézményegysége tálalókonyhájából vételezett hatósági ivóvízminta ólom 
tekintetében kifogásolt, ugyanis a vízmintában az ólomérték a 10 µg/l helyett 67 µg/l.  
Az értesítés után az Intézet telefonon tájékoztatta Diósné Ambrus Erzsébet intézményvezető 
asszonyt, hogy a telephelyen az ivóvíz magas ólomtartalma miatt a vezetékes ivóvíz 
ivóvízként (főzésre, ivásra) nem használható. 
Az intézményvezető asszony tájékoztatásul közölte az Intézettel, hogy a telephelyen főzés 
nem történik, az étkezést a Váradi Étkezési Bt. készíti és szállítja a telephelyre. A gyermekek 
ivóvíz ellátását palackozott vízzel biztosítják a Dévaványa, Eötvös J. u. 2 szám alatti 
telephelyről, ahol víztisztító berendezést üzemeltetnek, melynek a használatát az Országos 
Tisztifőorvosi Hivatal az OTH 4215-3/2007. számú határozatával engedélyezte. 
Fentiek miatt az Intézet a BE-02R/012/00590-8/2015. ügyiratszámú határozatában a 
Dévaványa Város Önkormányzat, mint a Dévaványa, Kossuth u. 5. szám alatti óvoda 
üzemeltetője részére a következőket rendelte el: 

- a telephely ivóvizének nem megfelelő minősége miatt a víz ivóvíz célú fogyasztását 
(ivásra, főzésre, ételkészítésre történő felhasználását) megtiltom. 
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- a telephelyen az ellátottak és a dolgozók részére ivóvíz minőségű vizet kell biztosítani 
mindaddig amíg az épület vezetékrendszerében az ivóvíz minősége az ólomtartalom 
tekintetében nem felel meg az ivóvíz minőségi követelményeiről és az ellenőrzés 
rendjéről szóló 201/2001. (X.25.) Kormányrendeletben előírt minőségi 
követelményeknek (határérték: 10 µg/l). 

- a telephelyen az épület vezetékrendszerének a műszaki felülvizsgálatát végezze el, a 
szükséges beavatkozásokat tegye meg. 

A határozatban foglaltak teljesítésének határideje: a határozat jogerőre emelkedésétől 
számítva azonnal és folyamatosan. 
Amennyiben a határozatban foglaltak nem kerülnek teljesítésre, a kötelezettel szemben 
1.000.000,-Ft-ig terjedő eljárási bírság, továbbá 30.000,-Ft-tól 5.000.000,-Ft-ig terjedő 
egészségügyi bírság szabható ki, ami szükség esetén ismételhető is. 
 
Nyuzó Marietta a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – most már kezd 
felbomlani az ólom a csövekben? 
 
Feke László műszaki irodavezető – beszélt a vízműtől egy szakértővel, aki azt mondta, hogy 
ennek az oldódásához elegendő pár órahossza is.  
 
Valánszki Róbert polgármester – úgy gondolták, hogy a péntektől hétfőig pangó víz 
oldódhat ki, de azt mondták az Alföldvíznél a szakemberek, hogy akár folyamatában is ki tud 
oldódni.  
 
Feke László műszaki irodavezető – egy régi épületről van szó és ha a földbe vagy a falba van 
az ólomcső, akkor annak megtalálása nem lesz egyszerű.  
 
Valánszki Róbert polgármester – azért szeretnének kérni 6 helyről mintát, hogy pontosabb 
képet kapjanak. 
 
Feke László műszaki irodavezető – ha mind a hat helyen benne van az ólom akkor a közös 
ágban van, ha viszont valamelyikben nincs benne, akkor abban az ágban nincs.  
 
Valánszki Róbert polgármester – 3.000,-Ft egy vízminta? 
 
Feke László műszaki irodavezető – 1.500,-Ft+2.000,-Ft-ba kerül egy mintavétel. 
 
Kiss Károly alpolgármester – 5 éve lett felújítva a Kossuth úti óvoda. 
 
Valánszki Róbert polgármester – csak a vizesblokk lett felújítva, de gyakorlatilag ezzel a 
vízzel mosogatnak.  
 
Feke László műszaki irodavezető – az összes cső új, nem ezzel van a gond. Elég ha a vízóra 
után a föld alatt van egy ólomcső a rendszerben. Az a gyanúja, hogy ez bárhol előfordulhat. 
 
Valánszki Róbert polgármester – bármelyik tagóvodában előfordulhat.  
 
Feke László műszaki irodavezető – családi házaknál is előfordulhat, hiszen régen a 
vízmérőket ólomcsövekkel kötötték be.  
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Valánszki Róbert polgármester – a lényeg az, hogy a rendszer felülvizsgálatát írták elő és 
ennek megfelelően született meg a határozat is. 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel 
kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Aki elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé a határozati javaslatban foglaltakat kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
Határozat: 
109/2015. (IV.20.) Dv. Kt. Gü. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Ügyrendi Bizottsága 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé, hogy az általa fenntartott Dévaványai 
Általános Művelődési Központ Óvoda és Bölcsőde Intézményegysége Dévaványa, Kossuth u. 
5. szám alatti telephelyén - a tálalókonyhából vételezett ivóvíz ólom tekintetében kifogásolt 
mintája miatt - az épület vezetékrendszerének műszaki felülvizsgálatát rendelje el. 
 
A Képviselő-testület bízza meg a polgármestert, hogy a határozatban foglaltak szerint járjon 
el. 
 
Felelős:  Valánszki Róbert polgármester 
 Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  azonnal 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Soron következő 
bejelentésre tér rá, mely a Dévaványa, Hősök terén megvalósítandó szökőkút kivitelezésére 
ajánlattevők véleményezése. 
Az előterjesztés ismertetéséhez megadja a szót Feke László műszaki irodavezető részére. 
 
Feke László műszaki irodavezető - Dévaványa Város Önkormányzata az Új Magyarország 
Fejlesztési Terv Dél-alföldi Operatív Program támogatási rendszeréből „Dévaványa kistérségi 
szerepének erősítése a települési örökségmegőrzésével és fejlesztésével” címmel elnyert 
pályázati támogatás segítségével sikeresen felújította a Hősök terét.  
Ezen pályázat keretei között azonban nem tudták megvalósítani egy új szökőkút építését, 
azonban a terveket úgy készíttették el, hogy a Hősök terének középpontjában igényesen 
megformált, figyelemfelkeltő, változó vízképű szökőkutat és pihenőrészt alakíthassanak ki 
egy későbbi beruházás során. 
Fentiek figyelembe vételével idei évi költségvetésben betervezésre került a szökőkút 
megvalósítása. A kivitelezési munkák elvégzésére az alábbi cégeket ajánlják felkérni 
ajánlattételre:  

- GardeMatic Kft. 1163 Budapest, Gordonka u. 8. 
- Békési Faiskola 5630 Békés, X. ker Tanya 49. 
- Technoconsult Mérnökiroda Kft. 2092 Budakeszi, Szürkebarát u. 1. 
- T. M. Hidro-Szer Kft. 7622 Pécs, Vasút u. 2/A. 
- Ganz HYDRO Kft. 1087 Budapest, Könyves K. krt. 76. 
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Feke László műszaki irodavezető – beszélt mindegyik céggel. Tulajdonképpen a 
legegyszerűbb, klasszikus kör alakú szökőkút fér bele a 10 millió Ft-ba, magas padkával, 
közepén egy nagyobb függőleges vízsugárral, amely habosodik is és ebből a peremből 
középtájba mennek be a vízsugarak.  
Az egyik ajánlattevő azt saccolta, hogy talán még valami hangjáték is belefér, ledes víz alatti 
megvilágítással.  
 
Szabóné Szilágyi Edit az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja – érdeklődik, 
hogy miért szükséges a Hősök terére szökőkút? 
 
Valánszki Róbert polgármester – a Képviselő-testület évek óta tervezte, hogy oda egy 
szökőkutat épít a felújított Hősök tere közepére. Ennek a helye ki van építve és alatta a 
vízvezetéknek a helye is ki van építve. Az elvezető rendszer és az áram is kiépítésre került, a 
szökőkút csak a megépítésre vár.  
 
Szabóné Szilágyi Edit az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja – nem tartja 
odaillőnek és szükségesnek a szökőkutat.  
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – nem látja nem odaillőnek. 
Régóta eldöntötte már a testület, hogy oda egy szökőkutat tervez. A lakosok egyrésze is 
hiányolja. Nem azt mondja, hogy feltétlenül ez a legégetőbb és legfontosabb dolog.  
 
Valánszki Róbert polgármester – azért vezette fel látvány beruházásként. Lakossági igényt ő 
is hallott már, inkább kevesebb negatívat hallott, mint pozitívat. Ajánlatot még kérhetnek, 
azzal nem veszítenek semmit. A 10 millió Ft-os keret biztosan ki lesz használva.  
 
Feke László műszaki irodavezető – abból indult ki, hogy elmondta erre a beruházásra 10 
millió Ft van. Terve nincs az önkormányzatnak. 
 
Nyuzó Marietta a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – még látványterv is 
készült anno.  
 
Feke László műszaki irodavezető – az egy művész által készített terv volt, 10 millió Ft-ból a 
felét sem lehet megvalósítani.  
 
Valánszki Róbert polgármester – van erre terv, de az a régi szökőkút helyére lett tervezve. 7-
8 évvel ezelőtt készült a terv, ami a túzok motívumhoz kapcsolódott.  
 
Feke László műszaki irodavezető – mivel nincs a 10 millió Ft-hoz kapcsolódó terv, ezért csak 
úgy tudják megversenyeztetni ha megmondják az összeget. Mindenki adjon be egy ajánlatot, 
egy leírást, egy tervet, meg adjon egy referenciaképet, hogy azért a 10 millió Ft-ért mit tud 
megépíteni. A testület pedig dönt. 
 
Valánszki Róbert polgármester – a gyulai körforgalomnál lévő szökőúthoz lesz hasonló, 
csak kisebb kivitelben.  
 
Nyuzó Marietta a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – vannak érvek és 
ellenérvek a szökőkút mellett. Vannak olyan települések, ahol nem építenek külön ilyen nagy 
felépítményt, hanem csak a vízsugárt nyomják ki a talajból. Rendezvények alkalmával 
megmarad a szabad tér. A gyerekek ezt nagyon élvezik.  
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Feke László műszaki irodavezető – a legolcsóbb a klasszikus kör alakú szökőkút.  
 
Tomasovszky Sándor képviselő – ivókutak létesítését javasolja.  
 
Kanó József a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselő – A Hősök tere 
felújításakor már benne volt az elképzelésbe a szökőkút és a magas összeg miatt nem valósult 
meg. Passzol a környezethez.  
 
Németi József az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke – kérdése, hogy ennek 
a szökőkútnak a vize közműből lenne biztosítva? A Hősök-terén volt egy ártézi kút, meg 
kellene nézni mennyire működőképes. 
 
Feke László műszaki irodavezető – hálózati víznél maradna. Nagy munka lenne a kút 
megnyitása. 
 
Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel 
kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Aki elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé a határozati javaslatban foglaltakat kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
Határozat: 
110/2015. (IV.20.) Dv. Kt. Gü. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Ügyrendi Bizottsága 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a Dévaványa, Hősök terén 
megvalósítandó szökőkút kivitelezési munkálataira az alábbi vállalkozásokat kérje fel 
ajánlattételre: 

- GardeMatic Kft. 1163 Budapest, Gordonka u. 8. 
- Békési Faiskola 5630 Békés, X. ker Tanya 49. 
- Technoconsult Mérnökiroda Kft. 2092 Budakeszi, Szürkebarát u. 1. 
- T. M. Hidro-Szer Kft. 7622 Pécs, Vasút u. 2/A. 
- Ganz HYDRO Kft. 1087 Budapest, Könyves K. krt. 76. 

 
A Képviselő-testület bízza meg a polgármestert az ajánlatkérési felhívás összeállításával és a 
beszerzési eljárás lebonyolításával. 
 
Felelős:  Valánszki Róbert polgármester 
 Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  folyamatos 
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Földi Imre a Gazdasági és Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – megkérdezi van-e még 
valakinek bejelentése?  
Megállapítja, hogy további bejelentés nem hangzott el. 
 
 
 
 
 

A Bizottság elnöke megköszöni a megjelenést, az ülést 1430 órakor bezárja. 
 

- Kelt mint az első oldalon - 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 
 
______________________ _______________________ 

Földi Imre  Nyuzó Marietta 
bizottság elnöke  bizottság tagja 

 
 
 ______________________ 

 Tóth Éva 
 jegyzőkönyvvezető 

 


